

情绪情感心理描写 写作练习1-作文报告

批改结果

得分：16.5（满分25）

我的原文

At recess the next day, I saw Del sitting alone watching the kickball game. After a fabulous kick, the ball ran into the goal. 。 【▲标点错误】 Nice job!。 【▲标点错误】 He started to cheer for the players ， 【▲标点错误】 yet then ~~recognize~~ recognized 【▲时态错误】 that he was abandoned by them. Head lowering, he ~~hided~~ hid 【▲动词形式错误】 his face behind his palms. An enormous sense of ~~guiltiness~~ guilt 【▲词性错误】 rose inside my heart, which forced me to apologize to him. 。 【▲标点错误】 Hi, Del,。 【▲标点错误】 I scratched my clothes,。 【▲标点错误】 I'm so sorry that I was the one to blame for the rumor that you had beaten a kid.。 【▲标点错误】 Actually feeling my face turning red, I was sure that I ~~can~~ could 【▲时态错误】 merely look forward to what would happen next. However, to my biggest surprise, Del, the boy with a generous heart, told me he ~~aecept~~ accepted 【▲时态错误】 my apology, with a sincere smile.

Now that Del had forgiven me, I decided to do more before the recess was over. Heading for the playground, I found the players and described the truth to them. They looked rather angry at me as well as feeling sorry for Del. Abruptly, a boy kicked the ball to Del, and with no hesitation, Del ran into the playground and kicked it into the goal. Everyone cheered for Del. Later that day, I went to the hospital with Del to look after his mom. On our way home, I bought him an ice cream. 。 【▲标点错误】 This is my apology present. So, as you have eaten it, can we be friends now?。 【▲标点错误】 I asked sincerely. 。 【▲标点错误】 I don't think we are not friends from the very beginning.。 【▲标点错误,大小写错误】 He ， 【▲标点错误,大小写错误】 he 【▲标点错误,大小写错误】 murmured, for his tongue was busy coping with the ice cream.

作文点评

综合点评

1. 内容 中

内容丰富度：学生通过“低头藏脸”“脸红”等神态细节，“踢进球”“跑进球”等动作描写，“巨大的愧疚感”“真诚的微笑”等心理刻画，以及“买冰淇淋”“请求做朋友”等场景互动，生动展现了人物情绪与场景画面感，细节描写充分，增强了故事感染力。细节类型多样且细腻，如“愧疚感”的心理描写、“踢进球”的动作描写等，使人物和场景刻画生动，情节有画面感。

内容完整度：学生续写围绕“谣言澄清-道歉-弥补”主线展开，从“我”看到Del的失落主动道歉，到向队友说明真相、带Del照顾母亲、买冰淇淋请求做朋友，情节连贯且与原文“误解-愧疚-澄清”的核心线索形成闭环，主要情节无断层，整体有始有终。情节发展自然衔接，从道歉到弥补行为层层递进，实现了故事的完整闭环。

内容融洽度：学生续写内容与原文主题（谣言的影响及澄清）、人物性格（“我”的愧疚、Del的宽容）高度契合。Del接受道歉后宽容回应，“我”主动弥补并真诚交友的行为，均符合原文中“我”因误解产生愧疚、Del被误解后孤独的铺垫，无矛盾或无关情节。人物行为与原文设定一致，情节发展环环相扣，贴合故事背景。

2. 篇章结构 中

篇章结构衔接性：学生作答通过"After a fabulous kick"衔接Del踢进好球的情节，用"However, to my biggest surprise"引出Del接受道歉的转折，第二段以"Heading for the playground"承接"多做弥补"的决定，后续通过"Later that day"推进时间线，"On our way home"延续回家场景，情节发展前后衔接自然流畅。

篇章结构连贯性：第一段续写内容围绕"看到Del独自看踢足球比赛"展开，描述Del被队友抛弃后主人公的愧疚与道歉，直接响应了第一个续写段首句；第一段结尾Del接受道歉的情节，自然过渡到第二段"Del原谅后决定做更多"的段首句。第二段续写内容围绕"多做弥补"展开，通过向队友说明真相、带Del去医院、买冰淇淋等具体行动，完整落实了段首句的"决定"，情节发展连贯合理。

3. 语法词汇 中

词汇语法准确性：学生续写内容中存在时态错误、动词形式错误、词性错误等问题，但整体不影响文章阅读理解。大部分句子结构完整，能清晰传递情节和情感。需注意动词时态和词性的正确使用，如“recognize”“hided”“accept”等词的时态调整。

词汇语法恰当性：学生使用了“sincere smile”“with no hesitation”“murmured”等贴合情境的词汇，但“fabulous kick”“look forward to”等表述稍显生硬或与场景契合度不足。核心情节相关词汇能准确传递人物关系变化。部分修饰性词汇可结合场景调整，使表达更自然。

词汇语法多样性：学生运用了“enormous sense of guiltiness rose inside my heart”“with a sincere smile”等较生动的表达，但句式以简单句为主，核心词汇重复较多。通过心理描写和动作细节丰富了场景，提升了文章可读性。可尝试使用更多样的句式结构或替换重复词汇，增强表达丰富性。

卷面分析

学生作答共计271字左右。卷面无明显涂改痕迹。整体来看，书写工整规范，卷面整洁美观，字迹清晰美观，排版布局合理，整体呈现出良好的书写习惯和卷面规范。

语法分析

存在3类错误，5个错误。包含时态错误（3个）、动词形式错误（1个）、词性错误（1个）

详细分析

1. He started to cheer for the players yet then ~~recognize~~ recognized that he was abandoned by them.
【时态错误】recognize → recognized
2. Head lowering, he ~~hided~~ hid his face behind his palms.
【动词形式错误】hided → hid
3. An enormous sense of ~~guiltiness~~ guilt rose inside my heart, which forced me to apologize to him.
【词性错误】guiltiness → guilt

4. Actually feeling my face turning red, I was sure that I ~~can~~ **could** merely look forward to what would happen next.
【时态错误】can → could
5. However, to my biggest surprise, Del, the boy with a generous heart, told me he ~~accept~~ **accepted** my apology, with a sincere smile.
【时态错误】accept → accepted

表达分析

易错词

, " he

变式表达

1. face→be faced with
【例句】The company is faced with financial difficulties.
2. happen→take place
【例句】The meeting will take place in the conference room.
3. buy→purchase
【例句】She decided to purchase a new laptop for her online classes.
4. ask→seek advice from
【例句】You should seek advice from a financial expert.
5. however→nevertheless、nonetheless
【例句】It was raining heavily; nevertheless, they went hiking.
6. angry→furious
【例句】The manager was furious when he saw the mistake.
7. have→possess
【例句】He possesses remarkable leadership skills.
8. then→afterward
【例句】We had dinner first and went to the movies afterward.
9. big→huge、massive
【例句】They live in a huge mansion with a swimming pool.
10. decide→make up one's mind
【例句】After much thought, she finally made up her mind to study abroad.

优秀表达

1. 【地道短语搭配】with no hesitation
“with no hesitation” 是非常地道的短语搭配，精准地表现出Del接到球后立刻行动的状态，使用自然且贴合语境，很棒的运用！
2. 【生动描写】Head lowering, he hided his face behind his palms.
这句通过“Head lowering” 和“hided his face behind his palms” 的动作描写，生动展现了Del的失落与尴尬，画面感十足。不过要注意hide的过去式是hid，不是hided哦，小小的修正就能让句子更完美啦！
3. 【复杂句型】An enormous sense of guiltiness rose inside my heart, which forced me to apologize to him.
这里用定语从句巧妙连接了内心感受和后续行动，结构清晰流畅。不过“guiltiness” 换成常用词“guilt” 会更自然地道，继续加油，你的句子结构和表达都很有潜力！

润色点拨

整篇润色

At recess the next day, I saw Del sitting alone watching the kickball game. After a great kick, the ball rolled into the goal. 'Nice job!' He started to cheer for the players but then realized he was abandoned by them. Head lowered, he hid his face behind his palms. An enormous sense of guilt rose inside my heart, forcing me to apologize to him. 'Hi, Del,' I scratched my clothes nervously, 'I'm so sorry that I was the one to blame for the rumor that you had beaten a kid.' Feeling my face turning red, I was sure that I could only wait for what would happen next. However, to my great surprise, Del, the boy with a generous heart, told me he accepted my apology with a sincere smile. Now that Del had forgiven me, I decided to do more before the recess was over. I headed for the playground, found the players and told them the truth. They looked rather angry at me and felt sorry for Del. Suddenly, a boy kicked the ball to Del, and without hesitation, Del ran onto the playground and kicked it into the goal. Everyone cheered for Del. Later that day, I went to the hospital with Del to look after his mom. On our way home, I bought him an ice cream. 'This is my apology present. So, since you've eaten it, can we be friends now?' I asked sincerely. 'I don't think we weren't friends from the very beginning.' He murmured, his tongue busy with the ice cream.

逐句点拨

词句升级、表达习惯

- 【原句】After a fabulous kick, the ball ran into the goal.
- [基础]After a good kick, the ball rolled into the goal.
- [进阶]After a nice kick, the ball rolled into the goal.
- [拔高]After a sharp kick, the ball glided into the goal.

表达习惯、逻辑连贯、情感深化

- 【原句】He started to cheer for the players yet then recognize that he was abandoned by them.
- [基础]He started to cheer for the players but then realized that he was abandoned by them.
- [进阶]He began to cheer for the players but soon realized that he was left out by them.
- [拔高]He burst out cheering for the players, only to realize moments later that he was excluded from the group.

表达习惯、情感深化

- 【原句】Head lowering, he hided his face behind his palms.
- [基础]Head lowered, he hid his face behind his palms.
- [进阶]With his head lowered, he hid his face behind his hands.
- [拔高]His head hung low as he buried his face in his palms, shoulders slumping slightly.

表达习惯、情感深化

- 【原句】Actually feeling my face turning red, I was sure that I can merely look forward to what would happen next.
- [基础]Feeling my face turning red, I was sure that I could only wait for what would happen next.
- [进阶]My face turning red, I was sure that I could only wait to see what would happen next.
- [拔高]My cheeks burning with embarrassment, I could do nothing but wait anxiously for his response.

表达习惯、情感深化

- 【原句】He murmured, for his tongue was busy coping with the ice cream.
- [基础]He murmured, because his tongue was busy with the ice cream.
- [进阶]He murmured, his tongue busy with the ice cream.
- [拔高]He mumbled through a mouthful of ice cream, his tongue too busy to form clear words.

范文

At recess the next day, I saw Del sitting alone watching the kickball game. His usual confident demeanor was gone, replaced by a quiet sadness that tugged at my heart. I hesitated for a moment, then walked over and sat beside him. "Hey," I said, trying to sound casual. Del glanced at me, surprised. "Why are you talking to me? Don’ t you think I’ m a bully?" he asked, his voice tinged with bitterness. I shook my head. "I know the truth now," I admitted. "About your brother and your mom. I’ m really sorry for what I said." Del sighed, looking down at his hands. "It’ s fine," he muttered, but I could tell it wasn’ t.

Now that Del had forgiven me, I decided to do more before the recess was over. I stood up and called out to the kids playing kickball. "Hey, let Del join the game!" A few of them frowned, but others hesitated, glancing at Del. "Come on," I urged. "He’ s always played with us before." Slowly, one of the players nodded. "Alright, Del, you’ re on our team." Del’ s face lit up with a small smile as he stood and joined the game. By the end of recess, the tension had eased, and Del was laughing with the others. As we walked back to class, he turned to me. "Thanks, Jamie," he said, using my real name for the first time. I smiled, feeling a warmth spread through me. Maybe Del wasn’ t so bad after all.

学生优秀示例